
  2020. 11. 01. 

A 57 

1 

MINDENSZENTEK ÜNNEPE                    A év                         1-3 oldal 

 

Olv.: Jel 7,2-4.9-14 – 1Jn 3,1-3 – Mt 5,1-12a  

A nyolc boldogság  
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Mindenszentek ünnepe van! 

Isteni üzenetet kellene közel engedni a szívünkhöz! 

Szentek legyetek, mert Én, az Isten szent vagyok! 

 

Kedves Testvérek! A szentség fogalma azt jelenti: Elkülönített! Isten szentsége azt jelenti, jó 
a közelében, mert értünk van! Ma felszólítást kapunk a szent életre és azon kellene 
elgondolkodnunk, hogy a mi közelünkben hogyan érzik magukat az emberek? Mire 
számíthatnak az emberek, amikor velünk találkoznak, amikor velünk összetartoznak? 

 

A szentség a másik emberért való lét! 

 

Ezt a szentmisét ajánljuk fel Európa lelki megújulásáért, Magyarország lelki megújulásáért, 
vagy a szentségben újjászületnek, vagy vége az útjuknak! Vizsgáljuk meg lelkiismeretünket, 
bánjuk meg bűneinket, hogy méltóképpen ünnepelhessük az Úr szent titkait! 
 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek!  
Sajátos időket élünk. Engem szinte minden egyes vasárnap felszólít, hogy azt a titkot, azt az 
igazságot, amivel szembesülünk vasárnapról-vasárnapra, gondoljuk újra! Nélkülözhetetlenül 
fontos, mert elment mellettünk az idő. Ez miattunk is történik, mi is okai vagyunk, hogy ez az 

idő, amelybe beleszülettünk, nem csupán azoktól az igazságoktól gazdag, amiket örököltünk, 
hanem ez a világ, amelyben élünk, mintha lemondott volna az örökérvényű igazságokról. 
 

Ezért felszólítást kapunk újra és újra, 
hogy gondoljuk át ismételten az igazságainkat! 

 

A mai ünnep sajátos felszólítást is jelent. A vallás peremjelenséggé vált korunkban, mind a 
társadalomban, mind az egyéni életünkben. Ma is Bábelben élünk, Isten távol van, nincs 
beleszólása az életünkbe. Egymást se értjük, zavarban vagyunk. Miért is értenénk egymást 
akkor, amikor mindenki a maga személyes érdekeit képviseli és azok mindennél fontosabbak. 
 

A keresztény értékeinket ezzel kezdtük ki! Hogyan értenénk egymást, ha mindenek fölé 
emelnek bennünket a személyes érdekeink? Hogyan is értenénk a másikat? Ez a tény, hogy 
ennyire fontos a személyes érdekünk, ez távol tartja tőlünk a másik embert, akiért vagyunk.  
 

Egymásért vagyunk! 

A mai ünnepen ezen el kell gondolkodnunk 

és revideálni (felülvizsgálni) a többszázados örökségünket! 
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Ez az örökség részben pogány örökség, részben keresztény örökség. A keresztény örökségünk 
a pogány örökségünket szentelte meg valamiképpen. Ha belegondolunk ebbe a kérdésbe, 
nagyon is idegen a szentség fogalma. A pogány világban a szent élet a halál után kezdődik. 
 

Mi van a halál előtt? A római pogányok a hőseiket, az őseiket sajátos istenes címekkel látták 
el, kitüntették őket. Bizonyos értelemben ez átment a keresztény gondolkodásba is. Ez a 
furcsa helyzet állt elő, mintha egy ember éli az életét és amikor megöregszik, akkor aggatnak 
rá sokféle kitüntetést, elismeréseket és mintha ezek igazolnák egyértelműen az embert. 
 

Marcus Agrippa Krisztus előtt 27-ben fölépítette a Pantheont, ebbe beállította az összes 
kitüntetettet, isteneket, isteni díszekkel fölruházott nagyjaikat. Hatszáz év múlva, IV. Bonifác 
pápa 610-ben ezt a Pantheont megszüntette, a keresztény vértanúk szentélyévé avatta a Sancta 
Maria ad Martyres elnevezéssel. Ebben a névben is volt egy kis kapaszkodó. Ha valaki életét 
is odaadta egy igazságért, eszméért, a kereszténységért, annak szent az életének folytatása. 
 

Keresztény könyörgéseinkben örök üdvösségről, örök életről, Isten nagyságáról elmélkedünk, 
csak fogalmunk nincs arról, hogy ez mit is jelenthet. Érdekesek vagyunk mi emberek, mindig 

azt akarjuk kitalálni, ami titok. Honnan tudjuk, hogy milyen az Isten válasza emberi 
életünkre? Én szívem szerint mindezt hagynám. Nagyon sokszor különböző szertartásokon 
vehetek részt, főleg temetési szertartásokon. Nagyon gazdag lehet egy ember élete, de hogy az 

Isten válasza mit is jelent, ezt csak találgatni lehet. Isten a szeretet Istene! Isten szent! 

 

A szent az, – ahogy mondtam –  

akinek a közelében jó lenni! 

Miért? Azért, mert a javamat akarja! 

 

Ha helyesen szeretnénk érteni a szentség fogalmát, akkor - ha valamikor - mindenszentek 

ünnepén kell egy kicsit utána menni ennek. Kik ezek a szentek? Az élet egyívű, nem akkor 
kezdődik az élet, amikor a földi életünk végére érünk. Ez a mindennapi időben lévő életünk 
folytatódik titokzatos módon, Isten válaszától függ, hogy miképpen és hogyan?  
 

Kik a szentek? A szentek azok, 

akik tisztában vannak azzal,  
hogy az Isten irgalmából élnek! 

 

Ez az egyik rendkívül fontos igazság a mi életünkben. Szentek legyetek, mert Én, az Úr szent 
vagyok! Isten nagylelkűségéből élünk! Egymás nagylelkűségéből élünk, Istentől tanuljuk, aki 
Szent! A másik igazság, amit a szent Istennel kapcsolatosan fontos kijelenteni és az életünk 
értelmezésénél felhasználni: 
 

A szentek azok, akik nem maguknak élnek! 

 

Ha csak ezt a két igazságot tesszük egymás mellé, ettől a pillanattól kezdve sajátos útja lesz az 
embernek, aki Isten családjához, a szentek családjához tartozik, elkülönített ebben a világban. 
Erre is milyen kevésszer gondolunk, mi elkülönítettek vagyunk ebben a világban. A világban 

élünk, de nem a világból élünk. Ebbe a világba születtünk bele, de Jézus Krisztus szenvedése, 
megváltó halála értünk elkülönít bennünket azoktól, akik maguknak élnek.  
 

Szeretnénk helyesen értelmezni, mit jelent nekünk a szentek közösségéhez tartozni? Ez a 

közösség a szentek közössége, nem kell nagy felfedezés ehhez: 
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Szent az az ember,  

aki jó döntéseket hoz! 

Istentől tanulja ezeket a jó döntéseket! 

 

Hallottuk a nyolc boldogság egyes lépcsőfokait, ezekben a nehéz helyzetekben a szentek jó 
döntéseket hoznak, ezek isteni döntések. Nagyon egyszerűen így kell ezt megfogalmazni: a 
rosszat jóval viszonozzuk! Ilyen egyszerű! Akkor van valami fogalmunk a szentségről, ha 
eljutunk odáig, hogy emberi kapcsolatainkat ezek a döntéseink határozzák meg. 
 

Minden egyes embernek megadni ezt a nagy lehetőséget, 
hogy a rosszat nem rosszal viszonozzuk! 

 

Ezáltal kinyitni számára az új lehetőséget, 
hogy más emberként folytassa az útját!  

Ez a szentek útja! 

 

Az a hatalmas sereg, amelyről hallottunk, ezeknek az embereknek nagy sereglete, akik ebben 

a világban a jó döntéseket hozták. Megtanulták Istentől, aki a Teremtő, megtanulták Jézustól, 
aki a Megváltó, hogy az embert talpra állítani csak jó döntésekkel lehet! A mai vasárnapon, 
mindenszentek vasárnapján gondolkodjunk el ezen. A szent élet nem a halál után kezdődik.  

 

A szent élet már elkezdődött! 

A szent élet ma, 2020. november elsején folytatódik! 

 

Minden azon múlik, hogy mi Isten népének közösségéhez tartozunk-e? Azt mondtam, nagy 

bajban vagyunk, valóban a vallás elveszítette súlyát egész Európában. Sajnos. A mi 
döntéseinken múlik minden. Ezen a napon egy nagy döntést kellene hozni mindegyikünknek, 
mert olyan az életünk, amilyenek a döntéseink. Nincs halál előtti élet és halál utáni élet.  
 

Egyetlen élet van, ami Isten ajándéka! 

Ajándékként éljük a mindennapjainkat! 

Akkor sok-sok embernek tudunk életet ajándékozni! 

Ez a szentség útja! 

 

+  A M E N  + 

 

 

Könyörögjünk 
Mindenható Istenünk, a te végtelen szentségedet csodáljuk és tiszteljük minden szentben. Add 
kegyelmedet, hogy szentté legyünk szereteted teljességében és innét a földi zarándokok 
asztalától eljussunk a mennyei hazába Krisztus, a mi Urunk által.                                     Amen  

                    

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Holnap a megholtjainkra gondolunk. 

Este ½ 6 órakor a szentmisét értük ajánljuk fel és minden megholtért! 
 


